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Presedintele LAPAR: Discutam de fixarea preturilor la produsele alimentare, dar în

20 de ani cosul zilnic a crescut cu 258%

Discutam, în ultimele trei-patru luni, de fixarea preturilor la produsele agroalimentare, dar, daca fac o

retrospectiva a ceea ce înseamna cosul zilnic al fiecaruia dintre noi, din 2000 si pâna în 2020 acesta a crescut

cu 258%, a afirmat, luni, presedintele Ligii Asociatiilor Producatorilor Agricoli din România (LAPAR),

Nicu Vasile, la o dezbatere de specialitate.

 

"Nu avem o strategie pe termen lung. Tot am discutat la Ministerul Agriculturii, dar nu numai, de acest PNS

(Planul National Strategic - n. r.). Este un program pe termen scurt de dezvoltare a agriculturii, dar nu pot sa fac un

program de dezvoltare pe termen scurt din moment ce nu am acest program pe termen lung. Principalul lucru pe

care trebuie sa-l spun este aceasta abatere a politicilor statale, care trebuie sa fie politici economice. De ce spun

acest lucru? În primul rând, eu, ca premier, trebuie sa nu am o abatere mai mare de 5% în stânga sau în dreapta. De

ce 5%? Eu trebuie sa urmaresc proiectul pe urmatorii 20-30 de ani, iar de aici construiesc pe fiecare sector de

activitate. În total, fondurile europene care au venit în România depasesc 90 de miliarde de euro, din 2007 pâna

astazi. Contributia mea la Comunitatea Europeana e de peste 30 de miliarde de euro. Ce s-a facut cu aceasta

diferenta de bani? M-a ajutat sectorial? Cu cât mi-a crescut mie rata profitabilitatii? Acum vedem, în ultimele

trei-patru luni de zile discutam de fixarea preturilor si nu mai cresc preturile pe produse agroalimentare. Daca fac o

retrospectiva a ceea ce înseamna cosul zilnic al fiecaruia dintre noi, mie din 2000 pâna în 2020 mi-a crescut cu

258%. Asta înseamna cresterea nivelul de trai? Nu, din contra", a precizat Vasile.

 

Potrivit reprezentantului LAPAR, deficitul de produse agroalimentare al României depasea 5 miliarde de euro, în

2022, din care peste 2,6 miliarde de euro provine din importul de carne de porc.

 

"Eu, când vin cu 800.000 de fermieri, ce am creat? Noi n-am învatat, dupa 34 de ani, ca nu trebuie sa creez o

concurenta interna. Eu trebuie sa cresc o unitate la nivel national sa ma pot duce pe piete externe. Avem un deficit

pe produse agroalimentare pentru 2022 de peste 5 miliarde de euro, dar peste 2,6 miliarde de euro vin din importul

de carne de porc. Când stau si ma uit la constrângerile pe care le am ca fermier, stau si ma gândesc ce rost are sa

mai dezvolt aceste lucruri. Îmi spui de biodiversitate, dar când colo nu respect solul. Am avut 11 fabrici de

îngrasaminte, nu mai am niciuna în România (...) Înainte vreme exportam peste 1,5 milioane de tone de

îngrasamânt si mai foloseam în România înca un milion, dar acum nici nu pot sa mai folosesc acest lucru. Avem

cea mai mica medie europeana pe fertilizare, de 20 - 30 kg (...) Din punctul de vedere al unui fermier, a unei

federatii nationale, ne întrebam de ce sa cumpar 400 de buldozere ca sa facilitez venitul de produs finit în

România. De ce sa produc eu, din moment ce nu am o siguranta politica economica? V-ati uitat sa vedeti ce

politica au consiliile judetene? 74% înseamna protectie sociala... Pai, cum vrei sa avansez? Daca e sa ma uit mai

bine, fermierul român mai mult de 20% din suprafata României nu beneficiaza de titlu de proprietate, dupa 34 de

ani. La 64 de milioane de sole, de parcelute în România, va dati seama cât teren pierd eu si pe urma spunem ca nu

avem productie", a declarat presedintele asociatiei profesionale.

 

Publicatia Ziarul Financiar a organizat, luni, o noua editie Agriculture Summit 2023, cu tema "Cresterea valorii

adaugate în agricultura, o misiune pentru Guvern si pentru fermierii români. De ce sa ramânem saraci când putem

fi bogati?".
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